
P r o t o k 6 t  nr V/2019 
z obrad V sesji  Rady Miejskiej w Ktodzku, 
kt6ra odbyta sie w dniu 1 3  lutego 2019r. 
w sail Rajc6w Urzqdu Mlasta w Ktodzku 

Sesja rozpoczgfa sig o godz. 09:OO 

1. Otwarcic obrad I V  sesji  Rady Miejskiej w Ktodzku. 
Otwarcia sesji dokonala Przewodniczqca Rady Miejskiej w Klodzku Pani El ib ieta ty ty l lska rnbwiqc: 
,,Otwierarn obrady V sesji Rady Miejskiej w Klodzku". 

2. Stwierdzenie wafnoSci sesji. 
Przewodniuqca Rady Pani Eltbleta i y t yhska  stwierdzita, it w sesji uczestniczy 21 radnych 
w zwiqzku z tyrn wszystkie podejrnowane decyzje bgdq prawornocne. 
Lista obecnoici radnych na sesji stanowi zal. nr 1 do protokotu. 

Radnl otrzyrnali porzqdek obrad wraz z rnateriatarni. 

Potzackk obrad onedstawia sie nasteDuiaco: 
1. Otwarcie V sesji Rady Miejskiej w Klodzku. 
2. Stwierdzenie wainoicl sesji. 
3. Wybbr sekretarza sesji. 
4. Przyjgcie protokolu z obrad I V  sesji Rady Mlejskiej w Klodzku. 
5. Sprawozdanie Burrnistrza Miasta Klodzka z prac rnigdzy sesjarni. 
6. Podjgcie uchwaty w sprawie przekazania do Wojewbdzkiego Sqdu Adrninistracyjnego we 

Wroctawiu skargi na uchwalg nr XLVII/392/2006 Rady Mlejskiej w Klodzku z dnia 26 stycznia 
2006 r. w sprawie regularninu dostarczania wody i odprowadzania iciekbw na terenie Grniny 
Miejskiej Klodzko wraz z odpowiedziq na skarge, druk nr 27. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Wnioski i oSwiaduenia radnych. 
9. Sprawy r6ine. 
10. Zakohczenie sesji. 

Uwag do porzqdku obrad nle wniesiono. 

3. Wyb6r sekretarza sesji. 
Na sekretarza sesji Przewodnlczqca Rady Pani El ib ieta i y t yhska  zaproponowata radnego Pana 
Piotra Brylg. Pan radny wyrazit zgode. 

0 gtos poprosil radny Pan Boguslaw Szpytma: Pani Przewodnlczaca, Wysoka Rado nie rnarny 
prograrnu sesji. Proslliirny o to, aby rnateriaty byly dla nas drukowane. Nie bylo ich w przegrbdkach. 
Na pierwszej sesji ustaliliirny, ze bgdq drukowane. 

Przewodniczqca Rady Pani Eltbleta iyt;/hska: Pahstwo radni rnajq rnaterialy na stronie, rnotna slg 
zalogowat do portalu dla radnych. Byly jakiei trudnokci - przez czas przejdciowy, w ktbryrn te 
trudnoici rnogty zostat usunigte. Owszern byta taka propozycja i ja j q  przyjglarn, teby porzqdek 
obrad oraz rnaterialy na sesjg byty drukowane dla niektbrych z Pahstwa. Natorniast po usunieciu tych 
trudnoici, bo z tego co wiern byty jakiei techniune, dornniernywarn, i i wszyscy Pahstwo radni rnajq 
dostgp do portalu i rnogq uzyskat dostep do tych rnaterialbw w forrnie elektronicznej o uy rn  rnbwi 
Statut i rnyilg, Ze tyrn toklem bgdzierny postgpowat. 

Glos zabrat radny Pan Stanistaw Bartczak: Pani Przewodniczqca, duio racji jest w tyrn co Pani 
rnbwi je4li chodzl o serwis radnych. Jednak ja rnuszg powiedziet, ze aesto, bardzo ugsto zauwaiarn, 
i e  jetell jest w semlsie internetowyrn dla radnych jakai inforrnacja, czgsto jest tak, t e  nie otwiera 
sic, serwis zawiesza. I to rnoie byt  t e i  dla niektbrych, i e  nie rnotna sobie wydrukowat, przerzuciC 
itd. Czgsto jest, i e  serwis sig zawiesza. To jest jednak problem. 

Przewodniczqca Rady Pani El ib ieta Lytyhska: Rozurniern, te  zawiesza sig w rnornencle kiedy Pan 
radny Bartczak chcialby cok ewentualnie iciqgnqt, bo ja nie rnam od innych radnych jakichd 
kornunikatbw. lestern w stalyrn kontakcie z biurern Rady i rnarn takq inforrnacjp, ze faktyunie jeieli 
wystepujq trudnoici techniczne, to Pahstwo rnajq rnoiliwodt z pracownikarni Urzgdu konsultowat te 



trudnofci i na bietqco je usuwat. Nie marn takiego kornunikatu, ze kt04 z Paristwa nie mial dostgpu 
do tego rnornentu, aby pobrai sobie materiaty. 

Gbs zabral Burrnistrz Miasta Pan Mlchat Piszko: Pani Przewodniuqca, Wysoka Rado, Pahstwo 
Radni. Panie radny Bartaak, Panie radny Boguslawie, nie ma tadnych problern6w. Portal dziala 
prawidbwo. Za kaidyrn razern rnotna sie zalogowat, kaidy z Pahstwa ma sw6j login i swoje haslo 
i pobiera Pan norrnalnie dokurnenty. Ja przed chwilq z tego portaiu korzystalem, korzystalern wczoraj, 
przedwczoraj, korzystabrn w niedzieig. Mote jest problem z przeglqdarkq u Pana w kornputerze, 
w urzqdzeniu. Moina podejit z laptopern do inforrnatykbw i oni zainstalujq odpowiednie wtyczki. 
Prosze tutaj j u t  bredni nle opowiadat, wtqcznie z tyrni ostatnimi wypowiedziarni na ostatniej sesji 
Pana radnego Mqki, m6wiqcyrn o tym, ze nie jest w stanie otworzyt Strategii, kt6rq otworzylem na 
rniejscu. Prosze takich rzeczy nie mowit, bo nikt nie ma z tym problernu. Dzigkuje. 

Radny Pan Zbigniew Nowak zaproponowal, aby trzyrnat sig porzqdku obrad. Sprawy r6zne s$ 
doplero w punkcie dziewiqtym i nie w tyrn punkcie powinny byt one zalatwiane. Poprosil, aby trzyrnat 
sig zaproponowanego porrqdku i wedlug niego prowadzid sesje. 

Przewodnlczqca Rady podzipkowata za cennq uwagg radnemu Nowakowi i przeszla do kontynuowania 
punktu trzeciego porzqdku obrad tj, wyboru sekretarza obrad. 
Opr6u radnego Pana Piotra Bryty innych kandydatur na sekretarza obrad nie zgtoszono. Poddano 
kandydature pod gtosowanie. 
Giosowanie: za - 21, przeclw - 0, wstrzymaio sic - 0. 
Imienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 2 do protokotu. 
Radny Pan Piotr Bryta zostat powolany na sekretarza obrad. 

4. Prryjecle protokotu z obrad I V  sesji  Rady Miejskiej w Ktodzku. 
Protok6l zostat przedlotony radnyrn. Uwag do protokotu nie zgbszono. 
Protok6t z I V  sesji  Rady Miejskiej w Kkodzku zostat pny jq ty .  

5. Sprawozdanla Burmistrza Miasta Klodzka z prac mlgdsy sesjaml. (Zal. nr 3) 
Sprawozdanie zostalo przedlotone radnqrn. 
Uwag i zapytah do sprawozdania nie stwierdzono. 
Sprawozdanle zostalo przyjete. 

6. Podjecle uchwaty w sprawie przekazania do Wojew6dzkiego Sqdu Admlnlstracyjnego 
w e  Wroctawlu skargl n a  uchwatp nr XLVII/392/2006 Rady Miejskiej w Ktodzku z dnia 
26 stycznia 2006 r. w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania i c lek6w na 
terenie Gminy Miejsklej Ktodzko wraz z odpowiedziq na skargp, druk nr 27. (Zal. nr 4) 
Projekt uchwa+y zostal przedlotony radnyrn. 
Uwag i zapytah do projektu uchwaty nie stwierdzono. 

Przewodniczqca Rady Pan1 Elibleta ry tyhska poddata pod glosowanie podjgcie uchwaly w sprawie 
przekazania do Wojew6dzkiego Sqdu Adrninistracyjnego we Wroclawiu skargi na uchwatg nr 
XLVII/392/2006 Rady Miejskiej w Klodzku z dnia 26 stycznia 2006 r, w sprawie regulaminu 
dostarczania wody i odprowadzania Sciekow na terenie Grniny Miejskiej Ktodzko wraz z odpowiedziq 
na skargp, druk nr 27. 

Glosowanie: za - 17, ptzeciw - 0, wstrrymalo sie - 4. 
Irnienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 5 do protokotu. 
Uchwaka zostata podjata I otrzymata nr IV/32/2019. (281. nr 6) 

7. Interpelacje I zapytania radnych. 
Sekretarz obrad Pan Plotr Bryh oraz Przewodniczaca Rady Pani El ib iata iy ty i rska odczytali t r e i t  
interpelacji i odpowiedzi na interpelacje, kt6re wptynety do biura Rady Miejskiej w okresie miedzy 
sesjarni: 

a Odpowiedi Burrnistrza Miasta (WO.II.0003.1.2019) na interpelacje radnego Pana Stanislawa 
Bartczaka z dnia 14.01.2019 r. (Zal. nr 7) 
Odpowiedi Burrnistrza Miasta (WO.II.0003.2.2019) na interpelacje radnego Pana Zbigniewa 
Kucharka z dnia 04.01.2019 r. (Zat. nr 8). 



Odpowiedi Burmistrza Miasta (WO.II.0003.3.2019) na interpelacjg radnego Pana Stanislawa 
Bartuaka z dnia 21.01.2019 r. (Zal. nr 9). 
Odpowiedi Burmistrza Miasta (WO.II.0003.4.2019) na interpelacjg radnego Pana Stanistawa 
Bartczaka z dnia 21.01.2019 r. (Zal. nr 10) .  
Interpelacja radnego Pana Stanistawa Bartczaka z dnia 28.01.2019 r. (ZaI. nr 11). 
Odpowiedi Burmistrza Miasta (WO.II.0003.5.2019) na interpelacjg radnego Pana Stanistawa 
Bartczaka z dnia 28.01.2019 r. (ZaL nr 12). 
Interpelacja radnego Pana Stanistawa Bartczaka z dnia 28.01.2019 r. (Zal. nr 13) .  
Odpowiedi Burmistrza Miasta (WO.II.0003.6.2019) na interpelacjg radnego Pana Stanislawa 
Bartczaka z dnia 28.01.2019 r. (ZaC. nr 14). 
Interpelacja radnego Pana Stanistawa Bartczaka z dnia 11.02.2019 r. (ZaL nr 15).  

Gtos zabrat Burmistrz Miasta Pan MIchal Plszko: Pani Przewodniaqca, Wysoka Rado. W tym 
kontekicie chciatbym jeszcze dopombc radnemu Panu Bartczakowi w ustaleniu SciSlejszej informacji 
zwiqzanych z interpelacjami, jeieli chodzi o Fundacjg ACTUS i form? dziatalnoici, sposbb dziatalnoici 
i czy w og61e ona jeszcze funkcjonuje. Moja sugestia, aby spytat koiegi obok Pana radnego Mqkg, 
ktbry jest w organie nadzoru tej Fundacji. MySlg, i e  bgdzie mlat wiedzg jeszcze dokladniejszq jak 
dziata Fundacja. Co do tych interpelacji dotyuqcych dziatalnoici Zakladu Administracji Mieszkaniami 
Gminnymi, to mam takie pytanie Panie radny, u y  Pan przypadkiem nie planuje otworzyt dziatalnoici 
gospodarczej zwiqzanej z tym, aby prowadzit zarzqdzanie wspolnotami mieszkaniowymi na terenie 
miasta Ktodzka? Bo te pytania stricte ukazujq to, i e  jest Pan zainteresowany, chyba t e  przekazuje 
je Pan konkurencyjnym firmom, ktbre dziatajq na tym rynku, na ktbrym dziata Zaktad Administracji 
Mieszkaniami Gminnymi. Dzigkujg. 

Gtos zabrat radny Pan Stanislaw Bartczak: Pani Przewodniaqca, Szanowna Rado. Panie 
Burmistrzu bardzo sig cieszg, ze Pan to pytanie zadat. Szczerze mbwiqc czekatem na takie pytanie, 
tyiko myiialem, i e  padnie od Pahstwa radnych, ale skoro Pan Burmistrz sig zwrbcit, to iwietnie. 
Co do Fundacji ACTUS chcg Palistwu powiedziek, i e  nic by w tyrn nie byto do zainteresowania, ale 
jednak Fundacjg ACTUS powotata Rada Mlejska w 1991 roku. Rada Miejska powoWa zarzqd 
i pow&ata radg fundacji. To z irodkbw publicznych zostata zasilona Fundacja ACTUS - dawniej to 
byto 100 mln zt., a fundacje nie mogq byk zasilane z funduszy publicznych. To mnie zainteresowato. 
Druga sprawa. Pan Burmistrz odnib l  sig do Pana radnego Mqki. Muszg Pana poinformowak, bo moie 
statutu Pan nie przestudiowat, mote ma Pan prawo o tyrn nie wiedziet, aczkolwiek kadencja utonkow 
rady trwa cztery lata i aby Pan radny Mqka nadal by+ atonkiem fundacjl, to musiatby ztoiyk ponowne 
oiwiadczenie, t e  chce funkcjonowat. W czym tutaj jest kwestia? W tym, t e  ta Fundacja po pierwsze 
nie jest wyrejestrowana z KRS, po drugie nie ma zadnych oiwiadczeh co do fundacji niejasnych wg 
procedur i fundacja rbwniet dziala za granicqz firmami zagraniunymi. Nie bytoby w tyrn nic dla mnie 
zastanawiajqcego, jednak chodzi tutaj o finanse, o pieniadze, a zwtaszcza, ze fundacja zostata 
powotana przez Radg Miejskq. Rozwbj miasta Ktodzka i Ziemi Ktodzkiej - ten tytul jest bardzo 
zastanawiajqcy. JeiIl jest tak, Ze ta fundacja nie funkcjonuje - oczywiicie powinna byt 
wyrejestrowana, odwotana wg statutu. Ouywiicie jest tu  wigcej pytali n i i  odpowiedzi i jestem 
gotowy rozmawiat na ten temat i uwatam, te  Pahstwo radni powinni sig zainteresowak, bo to jednak 
obciqta nas jako Radg Miejskq, bo to ona powotata ten fundusz. Ouywiicie bgdziemy to wyjainiat. 
Tu by6 mote Palistwo majq inne zdanie. Jestem gotowy do rozmowy, iebyimy to jednak wyjainili, 
bo to jest nasza sprawa. Drugie pytanie. Jeili chodzi o interpelacje administracji, cieszg sig za 
bystroSk umystu Pana Burmistrza. Byt mote tak, byk moie nie, jednak tematy administracyjne, 
funkcjonowania administracji bardzo mnle interesuja. Z uwagi na to, ze ja nie mam uasu  na to, teby 
chodzik po urzgdach i sktadak pisma i szukat odpowiedzi, poniewai jestem bardzo zapracowany, 
wigc te interpela cje pomagajq mi zaoszczgdzik uas, zaspokojq mojq ciekawost i petnq wiedzg nad 
tyrn jak funkcjonuje samorzqd, teby potem swojq pracg jako radnego uczciwie wobec wyborcbw 
wykonywak. 

Burmistrz Miasta Pan Michal Plszko: Pani Przewodniczga, Wysoka Rado. Ja jeszue ad vocem - 
korygujqc i prostujqc wypowiedi Pana radnego Bartczaka, poniewai opinia publiczna nas stucha 
i mieszkalicy - mbwi Pan o 100 mln zt., ale podkreilam, t e  to 100 miiionbw byto jeszcze przed 
denomlnacjq - nie wspomniat Pan tego teraz. Druga rzecz, to nie pyta Pan o sprawy administracyjne, 



tylko pyta Pan o sprawy spolkowe, o rzeczy zwiqzane z funkcjonowan,iem spbtki prawa handlowego 
jakqjest Zaklad Adrninistracjl Mleszkaniami Gminnymi. Wracajqc do informacji dotyczqcej Pana Mqki. 
Mam tutaj skr6cony odpis z KRS, aktualnie iciqgniety ze strony KRS. Jest podany zarzqd fundacji 
i w dalszyrn ciqgu figuruje Pan Mqka w organie nadzoru, wiec jako przedstawiciel organu nadzoru 
powlnien rniet petnq wiedze, albo przynajrnn~ej w pewnym stopnlu tak wyposatony w wiedze 
o dzialalnoici te j  fundacji, czy ona ztoiyla rzeczywiicie jak ie i  odpisy do Sqdu o wykreslenie Pana 
z tego organu nadzoru czy nie, a Prezesem tej fundacji jest Pan Henryk Czestaw Urbanowski I to na 
zarzqdzie i na prezesie spoczywa rowniez dbatost o dziatalnoit tej  fundacji i je j  prawidtowe 
funkcjonowanie w swietle przepisbw prawa. Fundacja zostata zaloiona w 1991 roku. Stan Pana 
wiedzy te t  nie jest wystaruajqcy, poniewai 1995 roku byta kolejna uchwala, kt6ra wykreilala 
odpowiednie zaplsy z te j  pierwszej uchwaty powotujqcej i de facto od 1995 roku Gmina Miejska 
Ktodzko stracila jakikolwiek nadzor, jakiekolwiek kompetencje zwiqzane z dziatalnoiciq tej  fundacji. 
Proponuje zapoznat sic: szczeg6lnie z tq drugq uchwatq i rzeczywiicie zapytaC zarzqd lub radg 
fundacji, tutaj siedzqcego radnego Pana.Krzysztofa Mqkq. Dzigkuje. 

Glos zabrat radny Pan Stanlstaw Bartczak: Tak, jest duto racji w tym co Pan mbwi Panie 
Burmistrzu. Zgadza sig. Chciatbym, aby to kamera ujgta, mam t u  przygotowane - czekatem na to  
pytanie. Fundacja Rozwoju, kt6rq t e i  z internetu Sciqgnalem - i rzeczywiicie ta fundacja istnieje 
w KRS i nic nie zmieniono, wigc stqd jest zastanowienie. Je61i ta fundacja funkcjonuje lub nie 
funkcjonuje nie dokonano zmiany i t u  Pan Burmistrz ma racje, i e  tutaj jest przewodniczqcy itd., ale 
t o  jest kwestia dalszego badania te j  sprawy. Nie wnikam dlaczego to siq tak stalo lub nie, poniewai 
nie rnam pewnych danych. lednak Panie Burmistrzu, prosze mi  wlerzyt, t e  mam przed sobq uchwate 
i mam rbwniet statut. W uchwale z 1995 roku, o ktbrej Pan mbwi, jesttylko zmiana w nazwie - czyli 
slowa Rada Miejska zamienia sig na Radg Fundacji, ale nie ma uchwaty, kt6ra by mowila, i e  Rada 
Miejska nie jest j u i  zalotycielern i nic nie ma do Fundacji ACTUS, Jesliby taka uchwala byla, prosze 
mi wlerzyk, absolutnie bym sip do tego nie odnosit, ale jednak to  tylko zmiana nazwy Rada Miejska 
na Rada Fundacji I nadal w uchwale podstawowej istnieje, ze to Rada Miejska jest zalotycielern 
fundacji i ona ma pieczg nad niq. Dodam jeszcze, i e  jeiel i  chodzi o sprawozdania, to odpisano mi, 
i e  nie ma obowiqzku skladania sprawozdania finansowego - to  muszg Panu Burmistrzowi powiedziet, 
t e  art. 26 statutu wyrafnie mbwi o tym, i e  jednak sprawozdanie fundacja musi sktadat do Rady 
Mlejskiej. Czy te zmiany p6iniej nastqpity, czy nie? Ale nie ma odpowiedzi na pisrnie w tej kwestii. 
Dzigkujg. 

Gtos zabrat radny Pan Krsysztof Mqka: Pan1 Przewodniczqca, Wysoka Rado. Zostalem wywolany 
przez Pana Burmistrza. Oczywiicie zainteresuje sig sprawq. Chcialem tylko od iw ie iy t  nieco pamiet 
Panu Burmistrzowi - i naprawde bedg chciat wy ja in i t  tq sytuacje - poniewai 4 lata temu Pahski 
pracownik petniqcy funkcje rzecznika burmistrza Pan Jakubowski, wtainie w sprawie Fundacji 
kontaktowal sig ze mnq i z jakiegoi powodu Panstwo interesowaliicie sie tq sytuacja. Bedq w takim 
razle chclat to wyjaini t .  Dzigkuje bardzo. 

Glos zabral radny Pan Darnian Slak: Chciatem zabrat glos w sprawie fundacji, poniewai t e i  
prowadzg fundacje i troche znam sie na tym. Jeieli fundator nie zaplsze konkretnych rzeczy 
w statucie, t o  traci wladze nad fundacjq i to  zostato zmienione tq uchwatq z zapisem mowiqcym 
o zrnianie - Rada Miejska na Rada Fundacji. Jeieii zrobiloby sie tekst jednolity, t o  wyjdzle, i e  czgkt 
rady fundacji powduje sama rada fundacji, zarzqd powoluje rada fundacji zgodnie z tym statutem 
i likwidacje t e i  zarzqdza rada fundacji. Do tego co rnbwit Pan Krzysztof Mqka - jeden z radnych 
z poprzedniej kadencji mowit, t e i  zauwaiyt ten problem, ze warto by bylo zlikwidowa6 tq fundacje, 
ale to musi zrobit sarna rada fundacji. Musiataby sig zebrat rada fundacji, podjqt uchwale, zamknqk 
to, bo fundacja i tak j u t  nic nie robi. Fundacja byta powotana prawdopodobnie - tak styszatem - aby 
przejqt karetkg. 

Przewodniaqca Rady Pani Eltbieta iytynska podjgla decyzjg o zakohczeniu dyskusji w powytszyrn 
temacie i w punkcie 7 porzqdku obrad. 

8. Wnloskl i 06wieduenla radnych. 
Wniosk6w I oswiadczeh nle stwierdzono. 



9. Sprawy r6ine. 
W kwestii wyjalnienia glos zabrata Przewodniczqca Rady Pani El ib ieta fytyhska: Wysoka Rado, 
Szanowni Pahstwo. Ustairny dwie zasadniue rzeczy. Po pierwsze tutaj na pouqtku sesji otrzyrnatarn 
zgloszenie od radnego Pana Boguslawa Szpytrny, t e  nie rnial dostepnodci do rnateriatbw frbdtowych. 
W zwiqzku z powyiszyrn, z uwagi na to, t e  nie rnial Pan rnotliwo.4ci zapoznania sie z rnateriatarni 
w formie elektronicznej, bo byly jakiel trudnolci techniczne - w zwiqzku z tyrn nie rnogtam przetotyt 
tego tematu do spraw rbinych skom otrzyrnatarn inforrna cjg, i e  radny nie zapoznat sie z rnateriatarni 
I to powoduje, ze istnieje dornniernanie, i e  nie rnoie uuestn iayt  w sesji, poniewai nie mial dostepu 
do materialow, wiec nie rnoge tego przekladat do spraw rbtnych, kiedy radny sygnalizuje co l  taklego. 
Druga kwestia jest taka, i e  jeieli sq trudnofci techniczne, ktbre jeszcze raz powt6rzg wystqpity 
u ktbregokolwiek z Pahstwa i nie rnacie Pahstwo dostppnolci w forrnie eiektronicznej o uy rn  rn6wi 
Statut Grniny Miejskiej Klodzko, o czyrn rnbwi 5 61 ust. 4 i 5, poniewai motemy w takiej forrnie 
przekazywat dokurnenty i tak robirny, to proszg to zgtaszat slutbom w Urzedzie Mlasta, pani Anecie 
Bedkowskiej z Biura Rady i odpowlednio wczelniej, abylrny rnogli reagowat. Zgtaszanie tego na 
sesji, ad hoc nie jest wlalciwyrn postepowaniern, poniewaz stawia mnie w taklej sytuacji, t e  
dornyllarn sig, t e  radni nie rnieli dostepu, wiec jak rnamy uczestniczyt w obradach. Bardzo prosze 
o to, abylcie Pahstwo zglaszali to i usuwali na bieiqco ewentuaine probierny techniczne. 

Glos zabral radny Pan Bogudaw Szpytma: Pani Przewodniczqca chciatbyrn sprostowat. Nie 
rnbwilern o dostepie elektroniunyrn. Mbwitern, te  na poczqtku naszej dzialainolci urnawialilrny sic, 
i e  biuro Rady bgdzie materiaty drukowato. Ja nie parnigtarn rnornentu, w ktbryrn Pani Przewodniuqca 
powiedziala, i e  kohuymy z tym ustaionym systernern. Nie parnietarn tego. Moze to Pani powiedziala, 
ale ja  tego nie pamigtam. 

Przewodniuqca Rady Pani El ib ieta fyty i rska: Z tego co wiem dostal Pan takq odpowiedf z Biura 
Rady, bo mial Pan problemy techniczne, zgtaszat je Pan. 

Radny Pan Bogusbw Szpytma: Nie bylo rnowy o tyrn, i e  wylqczamy drukowanie dia naszej czw6rki 
materiaMw papierowych. lezeli takie ustaienia bed* to  ja sig do nich dostosuje. Natomiast nic nie 
mbwikrn o dostepie eiektronicznyrn. Jak widze iaden z radnych nie ma przed sobq nawet trelci 
uchwaty, nie rnarny eiektronicznych nolnikbw. Natorniast prosiliirny o to i zostalilrny zrozumieni. 
Bedzierny sobie drukowat sarni - jasne, ale trzyrnajrny sig zasad, ktore ustaiililmy. Ja nie pami~tam 
rnornentu, w ktoryrn Pani Przewodniczqca powiedziala - od dzil  nie drukujemy dia Pahstwa 
dokurnentbw. 

Przewodniuqca Rady Pani El ib ieta iy ty i rska:  Rozurniern, i e  Pan radny przyszedl dzisiaj na sesje 
i stwierdzil, i e  nie ma dostgpu do rnaterialbw papierowych. Tak, to troszke za pbfno. W zwiqzku 
z tyrn proponuje, aby Pan zglaszal to. wczelniej, leiei i  jest Pan w stanie sarn wydrukowat te 
rnateriaty, to bardzo prosze, poniewat tak jak m6wi statut - rnaterialy bedzierny Pahstwu 
przekazywat poprzez forme eiektronicznq. 

Glos zabrat radny Pan Damian Slak: W ramach oszczednotci nie drukujerny papierbw. Obecnie 
zajrnuje sic ewaluacjq Statutu Miasta, poniewat wychodzi kilka Medbw. Migdzy innyrni zostala na 
dzisiaj zwotana sesja, a w Statucie rnamy punkt: Porzqdek obrad kazdej sesji powinien zawierat 
i marny w mirn sprawozdanie Burmistrza. Za dwa tygodnie rnarny kolejnq sesje i teoretyunie tet 
Burrnlstn powinlen przedloiyt sprawozdanie. Dobrze, i e  sesji nie rnarny co tydzieli, bo bylrny rnieii 
takie szczqtkowe sprawozdania, dlatego rnusirny zrnienit Statut. Chociat rnarny ,,powinno", a to stow0 
rnoina interpretowat rbinie. Mylle, i e  za dwa tygodnie Burrnistn nie przygotuje zadnego 
sprawozdania, tyiko dopier0 na sesje rnarcowq. Warto jeszcze w Statucie zrnienit punkt dotyczqq 
interpelacji, poniewat zgodnie z Ustawq wszystkie interpelaje sq publikowane na BIP, to mote 
ziikwidujemy czytanie ich na sesji i tylko Pani Przewodniuqca Rady poinforrnuje jakie interpeiacje 
i odpowiedzi wplyngty. Moterny t e i  zrnienit system protokblowania, bo nie musi byt  tak szczeg6lowy 
ze wzgledu na to, t e  i tak jest robione nagranie, to ewentualnie kwestia do przedyskutowania. 
Moterny te t  zrnienit system opiniowania uchwat, to t e i  bgdzie zaletalo od radnych. leiei i  rnacie 
Pahstwo jakiel uwagi do Statutu, to prosilbym o ich przekazanie, aby motna bylo tekst jednolity, 
wyczyszczony na ktbrqi z sesji przedloiyt. Dzigkuje. 

Przewodniczqca Rady Pani El tbieta ~ y t y i r s k a  wyrazita zgodg na zabranie glosu przez rnieszkahca 
Klodzka. 

Pan --: Mieszkaniec Klodzka, obecnie bezdornny, bez stalego rniejsca 
zarneldowania. W 2015 roku uchwalono uchwate Rady w sprawie gospodarki rnieszkaniowej. 



Ztotylarn dwa wnioski o przydzial rnieszkania razern z mojq partnerkq. Obydwa wnioski zostaly 
rozpatrzone negatywnie, poniewat brane sq pod uwagg dochody brutto. I ze wzglgdu na dochody 
brutto rnarn za wysokle zarobki. Jest zasadnicza r6znica rniedzy dochodaml brutto a netto, ponlewat 
teraz tak sie sktada, t e  pracodawca inaczej ptaci sktadki i pracownik lnaczej, wigc jest zasadnlcza 
rbtnica. Gdyby kryteria byty wedlug dochodbw netto, to jestern spokojny, i e  rnarn szanse na 
przydzial rnieszkanla kornunainego. Przy dochodach brutto nie rnarn tadnych szans. Drugie pytanie. 
Osoby sarnotne rnajq podwytszonq stawkg brutto na 2 900 zl czyli logicznie biorqc, jeieii sic 
rozstajerny z rnojq partnerkc sktadarny dwa wnioski - ona osobno i ja osobno - marny wieksze 
szanse na dostanie rnieszkania. Bo 2 390 zl na dwoje, a 2 900 zt na jedno - wigc dwa rnieszkania 
dostanierny szybciej, n i t  we dwoje dostanierny jedno. Warto by slg przyjrzet tej uchwale I jqzrnienii 
I brat pod uwage dochody netto, bo za dochody netto tyjerny, a nie za dochody brutto. Pracujerny, 
wynajrnujerny rnieszkanie, chcerny i y t  norrnainie, s lu iyt  ternu rniastu. Zresztq tu siq urodzilem 
i kocharn to miasto, a nie rnarn rnoiiiwoSci zarneldowania sig gdziekolwlek. W wynajgtyrn rnieszkaniu, 
to nie jest takie proste. To sq konkretne koszty utrzyrnania. Wynajecie w Ktodzku mieszkanla, to jest 
rnlesieanie od tysiqca ztotych w gbrg, diatego ubiegarny sig o jakiei rnieszkanie kornunalne. 
Wiadomo, t e  do remontu. Trzeba jeszue odtoiyt od zarobkbw jakig fundusz rernontowy, teby rniet 
za co kupit wyposazenie do tego rnieszkania, a ograniczenia dochodbw brutto-netto sq jakie s3. 
Przyszedkrn tylko w tej sprawie, ieby nagtoinit t q  sprawe, bo to nie jest sprawa tyiko rnoja. 
Pracowalern t e i  spolecznie w Polsklrn Czerwonyrn Krzyiu i wiern kto k o ~ y s t a  z pornocy spotecznej, 
jacy iudzie korzystajq z pornocy spolecznej. Jest rnnostwo ludzi, ktbrzy dostajq rnieszkanla dlatego, 
t e  za wcze4niejsze rnleszkania nie Nacili uynszu, wigc dostajq rnieszkania nastepne, rnniejsze, ale 
zostawiajq rnieszkania zdewastowane. Bo jeteli oglqdarn rnieszkanie do remontu, gdzie nie rnarn 
szans, teby zloiyt podanie i dostat takie rnieszkanie i koszt ich rernontu jest powytej 10 tys. zt., to 
to jest j u t  totalna dewastacja rnieszkania. Kto to rnieszkanie opuicit skoro jest tak zdewastowane 
i dostaje nastepne mniejsze, bo nie ptacit czynszu. To tylko tyle. Dziekujg bardzo za wystuchanle. 

Gtos zabrat radny Pan Damian Slak: Odpowiem, poniewaz jestem miedzy innyrni autorern tej 
uchwaly. Dochod brutto diatego, i e  on odnosi sic do najniiszej ernerytury brutto, bo jaki i  wskainik 
rnusi byt. Jetell ernerytura jest podnoszona, to autornatycznie widelki dochodbw teZ sq podnoszone. 
Moina teoretycznie rozszerzyt jeszcze bardzlej te widetki tak, i e  bedzie Pan na liicie, ale bedzie 500 
osdb chgtnych, a w rzeczywisto4ci doktadnie Burrnistrz wie kto potrzebuje rnieszkanla. Moterny tak 
zrobit, i e  wszyscy z Ktodzka sie zaplszq na rnieszkanie - nie wiern cry to co i  poprawl. 

Gbs zabrat radny Pan Stanislaw Bartczak: Jegli rnogg tyiko jedno zdanie dodat. Dobrze wiedzie, 
i e  to co Pan radny Slak powiedzial - slusznie - tutaj chodzi o 175 %, najniiszej ernerytury, a y i i  ona 
by wynosita 1800 - 1900 zl brutto. Tak to wyglqda. 

Wigcej glosbw nie stwierdzono. 

10. Zakohczenie sesjl. 
Po wyczerpaniu wszystkich punktbw porzqdku obrad Przewodnlczqca Rady Pan1 Elibieta tytyirska 
zarnkneta obrady rn6wiqc: ,,Zamykam obrady V sesji Rady Miejskiej w Klodzku". 

Zakohczenie sesji nastqpih o godz. 10:35 

Protokbl sporzqdzlla: 
Przewodnlczw Rady Mlejsklej w Klodzku 



*) Rozporqdzenie Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 20161679 z dnia 27.04.201 8 r. w sprawie ochrony osdb 
fizycznych w zwiqzku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przeplywu takich danych 
oraz uchwalenia dyrektywy 95146IWE (ogdhe rozporqdzenie o ochronie danych) 


